Elintarvike- ja vesivälitteisten epidemioiden tutkimiseen liittyvä kyselylomake

Kysymyspankki   
epidemiaselvitystä varten

Viitetiedot sitaatteja varten: Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskus. Elintarvike- ja vesivälitteisten epidemioiden tutkimiseen liittyvä kyselylomake – Kysymyspankki epidemiaselvitystä varten [lokakuu 2016], Tukholma, 2016.

© Euroopan tautienehkäisy- ja -valvontakeskus, Tukholma, 2016

Sisällys

[1 Yleiset ja demografiset kysymykset (h-1) 4](#_Toc471824682)

[Esitäytettävät kysymykset (h-2) 4](#_Toc471824683)

[Demografiset kysymykset (h-4) 5](#_Toc471824684)

[2 Tautiin liittyvät kysymykset (h-5) 6](#_Toc471824685)

[Tautivaihe (h-6) 6](#_Toc471824686)

[Potilashistoria (h-7) 7](#_Toc471824687)

[Yhteys muihin sairastuneisiin (h-8) 8](#_Toc471824688)

[Mahdollinen tartunnanlähde/-välittäjä (h-9) 9](#_Toc471824689)

[3 Matkustamiseen liittyvät kysymykset (h-11) 11](#_Toc471824690)

[4 Ravintotottumukset, allergiat ja ruokavalio (h-12) 13](#_Toc471824691)

[5 Ostokset (h-13) 14](#_Toc471824692)

[6 Ravintolat ja muut ruokailupaikat (h-14) 16](#_Toc471824693)

[7 Vihannekset ja kasvisvalmisteet (h-15) 18](#_Toc471824694)

[Salaatit ja salaattisekoitukset (h-16) 18](#_Toc471824695)

[Muut kasvikset (h-17) 19](#_Toc471824696)

[Palkokasvit/lihankorvikkeet (h-18) 20](#_Toc471824697)

[Vihannesmehu (h-19) 20](#_Toc471824698)

[Idut, versot ja taimet (h-20) 21](#_Toc471824699)

[Yrtit ja mausteet (h-21) 21](#_Toc471824700)

[Sienet (h-22) 22](#_Toc471824701)

[8 Hedelmät ja hedelmätuotteet (h-23) 23](#_Toc471824702)

[Hedelmät (pois lukien marjat) (h-24) 23](#_Toc471824703)

[Marjat (h-25) 23](#_Toc471824704)

[Hedelmätuotteet (h-27) 24](#_Toc471824705)

[Hedelmämehu ja smoothie (h-28) 24](#_Toc471824706)

[9 Pähkinät ja siemenet (h-29) 26](#_Toc471824707)

[10 ”Superfood” (h-30) 27](#_Toc471824708)

[11 Liha ja lihavalmisteet (h-31) 27](#_Toc471824709)

[Makkarat (h-32) 27](#_Toc471824710)

[Naudanliha (h-33) 28](#_Toc471824711)

[Sianliha (h-34) 29](#_Toc471824712)

[Lampaanliha (h-35) 30](#_Toc471824713)

[Siipikarja (h-36) 30](#_Toc471824714)

[Riista (h-37) 31](#_Toc471824715)

[Muut lihat (h-38) 32](#_Toc471824716)

[Muut lihavalmisteet (h-39) 32](#_Toc471824717)

[12 Kala ja äyriäiset (h-40) 33](#_Toc471824718)

[Kala (h-41) 33](#_Toc471824719)

[Äyriäiset (h-42) 34](#_Toc471824720)

[13 Maito ja maitotuotteet (h-43) 36](#_Toc471824721)

[Maito (h-44) 36](#_Toc471824722)

[Maitotuotteet (pois lukien juustot) (h-45) 36](#_Toc471824723)

[Juustot (h-46) 37](#_Toc471824724)

[14 Kananmuna ja munatuotteet (h-47) 40](#_Toc471824725)

[Kanamuna (h-48) 40](#_Toc471824726)

[Munatuotteet (h-49) 41](#_Toc471824727)

[15 Muut elintarvikkeet (h-50) 42](#_Toc471824728)

[Viljatuotteet (h-51) 42](#_Toc471824729)

[Suklaa (h-52) 42](#_Toc471824730)

[Hunajatuotteet (h-53) 42](#_Toc471824731)

[Kastikkeet, dippikastikkeet ja salaatinkastikkeet (h-54) 43](#_Toc471824732)

[Vitamiinit ja ravintolisät (h-55) 43](#_Toc471824733)

[16 Lapsille tarkoitetut elintarvikkeet (h-56) 44](#_Toc471824734)

[17 Vesi ja vesipohjaiset juomat (h-57) 46](#_Toc471824735)

[Vesipohjaiset juomat (h-58) 46](#_Toc471824736)

[Kosketus veteen (h-59) 47](#_Toc471824737)

[18 Kosketus eläimiin (h-60) 48](#_Toc471824738)

[19 Ruokapäiväkirja (h-61) 50](#_Toc471824739)

[20 Loppukysymykset (h-62) 54](#_Toc471824740)

# Yleiset ja demografiset kysymykset (h-1)

## Esitäytettävät kysymykset (h-2)

* 1. Epidemiatunnus *(0001)*:
  2. Epidemiaselvityksen aloituspäivä *(0002)*: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)*
  3. Tauti *(0003)*:
  4. (Epäilty) taudinaiheuttaja *(0004)*:
  5. Epidemiaa selvittävä maa *(0005)*:

1.6 Kansallinen tapausnumero/-tunnus *(0006)*:

* 1. Laboratorion tunnus *(0007)*:
  2. Sairastuneen nimi *(0008)*:
  3. Haastattelija *(0009)*:
  4. Kyselylomakkeen täyttöpäivä *(0010)*: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)*
  5. Menehtyikö sairastunut? *(0011)*

 Kyllä, kuolinpäivä \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)*

 Ei

* 1. Kyselylomakkeessa käytettävä viiteajanjakso [A] on \_\_\_

### Haastattelun aloitus (h-3)

**Haastattelija: Hei, nimeni on [nimi] ja työskentelen [laitoksessa]. Soitan sen vuoksi, että alueeltamme on löytynyt useita [tauti]tapauksia. Yritämme löytää tartunnanlähteen, jotta voisimme estää uudet sairaustapaukset. Epäilemme, että epidemia johtuu elintarvikkeesta, ja tietojemme mukaan sinä olet yksi tautiepidemiaan mahdollisesti liittyvistä henkilöistä. Epidemian selvittämiseksi pyytäisin sinua vastaamaan kysymyksiin, jotka liittyvät sairastumiseesi ja elintarvikkeisiin, joita söit ennen sairastumista. Haastattelu kestää noin [kesto] minuuttia. Osallistumisesi on vapaaehtoista, ja henkilötietojasi käsitellään täysin luottamuksellisesti. Henkilötiedot hävitetään tai anonymisoidaan sen jälkeen, kun selvitys on valmistunut. Nimesi tai muut henkilötietosi eivät esiinny missään selvitykseen liittyvässä raportissa.**

**Kiitos etukäteen!**

**Itse täytettävä: Hyvä vastaanottaja, tämä sähköpostiviesti lähetetään sinulle sen vuoksi, että alueeltamme on löytynyt useita [tauti]tapauksia. Yritämme löytää tartunnanlähteen, jotta voimme estää uudet sairaustapaukset. Epäilemme, että epidemia johtuu elintarvikkeesta, ja tietojemme mukaan sinä olet yksi tautiepidemiaan iintymään mahdollisesti liittyvistä henkilöistä. Epidemian selvittämiseksi pyydämme sinua vastaamaan kysymyksiin, jotka liittyvät sairastumiseesi ja elintarvikkeisiin, joita söit ennen sairastumista. Lomakkeen täyttäminen kestää noin [kesto] minuuttia. Osallistumisesi on vapaaehtoista, ja henkilötietojasi käsitellään täysin luottamuksellisesti. Henkilötiedot hävitetään tai anonymisoidaan sen jälkeen, kun selvitys on valmistunut. Nimesi tai muut henkilötietosi eivät esiinny missään selvitykseen liittyvässä raportissa.**

**Kiitos etukäteen!**

* 1. Haluatko vastata kysymyksiin? *(0012)*

 Kyllä

 Kyllä, mutta haluan täyttää lomakkeen itse: \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_ (*sähköpostiosoite*)

 Ei

 Tarvitsen lisätietoa, täsmennä

* 1. Voimmeko jatkaa heti, vai soitanko sinulle myöhemmin uudelleen? *(0013)*

1.13.1 Jos nyt ei ole hyvä aika, milloin voisin soittaa sinulle uudelleen? \_\_\_\_\_\_

1.13.2 Jos et halua osallistua, voinko tiedustella miksi?

## Demografiset kysymykset (h-4)

* 1. Kyselylomakkeen täyttäjä *(0014)*:

 *(0014 1)* Sairastunut

 *(0014 2)* Vanhempi

 *(0014 3)* Puoliso

 *(0014 4)* Joku muu, täsmennä

**Haastattelija ja itse täytettävä lomake: Jos et ole sairastunut henkilö, yritä vastata kaikkiin kysymyksiin sairastuneen näkökulmasta.**

* 1. Sukupuoli *(0015)*:

 *(0015 1)* Mies

 *(0015 2)* Nainen

* 1. Ikä *(0016a)*: \_\_ vuotta (tai kuukautta, jos alle 2 vuotta *(0016b)*)
  2. Syntymäaika *(0017)*: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)*
  3. Osoite:
  4. Postinumero:
  5. Kaupunki *(0020)*:
  6. Asuinmaa *(0021)*:
  7. Puhelinnumero, josta sinut tavoittaa: (koti) (matkapuhelin)
  8. Onko sinulla ammattia? *(0024)*

 Kyllä, ilmoita ammatti ja työpaikka *(0024 1)*

 Ei *(0024 0)*

* 1. Osallistutko kotisi ulkopuolella jollain tavalla elintarvikkeiden tuotantoon, valmistukseen tai tarjoiluun? *(0026)*

 Kyllä, täsmennä *(0026a)*

 Ei *(0026b)*

# Tautiin liittyvät kysymykset (h-5)

## Tautivaihe (h-6)

**Haastattelija: Jatkamme haastattelua kysymyksillä, jotka liittyvät hiljattain sairastamaasi vatsatautiin.**

**Itse täytettävä: Seuraavat kysymykset liittyvät hiljattain sairastamaasi vatsatautiin.**

* 1. Milloin ensimmäiset oireet ilmenivät? *(0027)*

 *(0027 1)* Oireita ei ollut

 *(0027 2)* Ensimmäiset oireet olivat \_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_\_, jotka alkoivat \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)*

tai suunnilleen \_\_\_\_\_\_\_\_ *(0027a)*

* 1. Taudin puhkeamisaika *(0028)*: \_\_\_\_\_\_ tai  ei tiedossa
  2. Miten pitkään tauti kesti? *(0029)* \_\_ päivää
  3. Oletko toipunut vai yhä sairas? *(0029a)*  Toipunut  Yhä sairas
  4. Oliko sinulla seuraavia oireita? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0030)*

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Puhkeamispäivä: | Huomautuksia |
| Ripuli *(0031)* |  |  | Jos kyllä, montako kertaa ulostit enimmillään 24 tunnin aikana: \_\_\_\_ *(0031a)*  Havaitsitko mitään erityistä ripulin koostumuksessa? \_\_\_\_ *(0031b)* |
| Vaalea uloste *(0033)* |  |  |  |
| Pahoinvointi *(0034)* |  |  |  |
| Oksentelu *(0035)* |  |  |  |
| Vatsakipu/kouristelu *(0036)* |  |  |  |
| Kuume (yli 38 ̊C) *(0037)* |  |  | Jos kyllä, miten korkea kuume? \_\_ ̊C *(0037a)* |
| Vilunväreet *(0038)* |  |  |  |
| Kehon särky *(0039)* |  |  |  |
| Nivelsärky *(0040)* |  |  |  |
| Lihassärky *(0041)* |  |  |  |
| Epätavallinen väsymys/uneliaisuus *(0042)* |  |  |  |
| Ummetus *(0043)* |  |  |  |
| Ilmavaivat *(0044)* |  |  |  |
| Päänsärky *(0045)* |  |  |  |
| Keltaisuus / keltaiset silmät *(0047)* |  |  |  |
| Tumma virtsa *(0048)* |  |  |  |
| Silmäongelmat *(0049)* |  |  |  |
| Heikkous *(0050)* |  |  |  |
| Nielemisongelmat (dysfagia) *(0051)* |  |  |  |
| Kipua virtsatessa (dysuria) *(0052)* |  |  |  |
| Heikot tai heikentyneet liikkeet (raajan/raajojen osittainen halvaus) *(0053)* |  |  |  |
| *Lihaksen toimintakyvyn menetys* (raajan/raajojen halvaus) *(0054)* |  |  |  |
| Bakteremia/sepsis *(0056)* |  |  |  |
| Keuhkokuume *(1099)* |  |  |  |
| Ruokahaluttomuus *(0057)* |  |  |  |
| Huimaus *(0058)* |  |  |  |
| Muut oireet *(0059)* |  |  | Jos kyllä, mitä *(0059a)* |

* 1. Otitko yhteyttä terveydenalan ammattilaiseen (esim. lääkäri tai hoitaja) jonkin mainitun oireen vuoksi? *(0061)*

 *(0061\_1)* Kyllä

 *(0061\_0)* Ei

2.6.1 Jos kyllä, milloin otit ensimmäisen kerran yhteyttä? \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (0061a)*

* 1. Menitkö ensiapuun sairastumisen vuoksi? *(0062)*

 *(0062 1)* Kyllä

 *(0062 0)* Ei

* 1. Otettiinko sinut sairaalaan sairastumisen vuoksi? *(0063)*

 *(0063 1)* Kyllä

 *(0063 0)* Ei

Jos kyllä:

2.8.1 Mikä sairaala? *(0063a)*

2.8.2 Milloin sinut otettiin osastolle? \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (0063b)*

2.8.3 Oletko edelleen sairaalassa?

 Kyllä

 Ei, ilmoita milloin kotiutettiin: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)* *(0063c)*

* 1. Otettiinko ulostenäyte? *(0064)*

 *(0064 1)* Kyllä

 *(0064 0)* Ei

 *(0064 1)* En tiedä

2.9.1 Jos kyllä, mitä patogeenejä löydettiin?

* 1. Otettiinko verinäyte? *(0065)*

 *(0065 1)* Kyllä

 *(0065 0)* Ei

 *(0065 1)* En tiedä

2.10.1 Jos kyllä, mitä patogeenejä löydettiin?

* 1. Haluatko kertoa jotain muuta sairastumisestasi? *(0066)*

## Potilashistoria (h-7)

* 1. Onko sinut rokotettu [tautia] vastaan? *(0067)*

 *(0067 1)* Kyllä

 *(0067 0)* Ei

 *(0067 9)* En tiedä

Jos kyllä:

2.12.1 Milloin sait rokotteen? *(0067a)*

2.12.2 Montako rokoteannosta sait? *(0067b)*

2.12.3 Minkä tyyppisen rokotteen sait? *(0067c)*

* 1. Onko sinulla krooninen tauti (esim. Crohnin tauti, immuunitauti, diabetes)? *(0069)*

 *(0069 1)* Kyllä, täsmennä

 *(0069 0)* Ei

* 1. Käytitkö jotain seuraavista lääkkeistä sairastumista edeltävien kolmen kuukauden aikana? *(0070)*

 *(0070 1)* Kyllä, antasidejä, täsmennä *(0070a)*

 *(0070 2)* Kyllä, antibiootteja, täsmennä *(0070b)*

 *(0070 3)* Kyllä, immunosuppressantteja (mukaan lukien kemoterapia), täsmennä *(0070c)*

 *(0070 0)* Ei

 *(0070 9)* En tiedä

* 1. Sijoitettiinko sinut sairaalaan, hoitokotiin tai vastaavaan [A] ennen sairastumistasi? *(0071)*

 *(0071 1)* Kyllä

 *(0071 0)* Ei

Jos kyllä:

2.15.1 Minne? *(0071a)*

2.15.2 Milloin? Alkaen \_\_ / \_\_ / \_\_ *(0071b)* ja päättyen \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (0071c)*

## Yhteys muihin sairastuneisiin (h-8)

**Haastattelija: Kysyn seuraavaksi kysymyksiä kotitaloudestasi ja läheisistäsi. Pyrimme näin saamaan käsityksen muista sairastuneista lähipiirissäsi.**

**Itse täytettävä: Seuraavat kysymykset käsittelevät kotitalouttasi ja läheisiäsi. Pyrimme näin saamaan käsityksen muista sairastuneista lähipiirissäsi.**

* 1. Montako henkilöä (sinä mukaan lukien) kotitaloudessasi asuu? *(0072)*

\_\_\_ henkilöä, joista \_\_ aikuista, \_\_ 2–16-vuotiasta lasta ja \_\_\_ alle 2-vuotiasta lasta.

* 1. Onko kenelläkään kotitaloutesi jäsenellä ollut samanlaisia oireita? *(0073)*

 *(0073 1)* Kyllä

 *(0073 0)* Ei

 *(0073 9)* En tiedä / en muista

Jos kyllä, montako henkilöä sairastui (sinun lisäksesi)? *(0074)*

2.17.1 Samalla viikolla \_\_ henkilöä *(0074a)*

2.17.2 Edellisellä viikolla \_\_ henkilöä *(0074b)*

2.17.3 Seuraavalla viikolla \_\_ henkilöä *(0074c)*

* 1. Olitko yhteydessä muihin kotitaloutesi ulkopuolisiin henkilöihin, joilla tiedät olleen samanlaisia oireita viikon sisällä ennen oireiden alkamista? *(0075)*

 *(0075 1)* Kyllä

 *(0075 0)* Ei / en tiedä / en muista

* 1. Jos olit yhteydessä muihin sairastuneisiin, ilmoita seuraavat tiedot: *(0076)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Nro | Henkilön nimi | Suhde henkilöön | Ikä, sukupuoli | Oireiden ajankohta | Oireet |
| 1 *(0076a)* |  |  |  |  |  |
| 2 *(0076b)* |  |  |  |  |  |
| 3 *(0076c)* |  |  |  |  |  |

* 1. Jos muita henkilöitä sairastui kanssasi samaan aikaan, osallistuitko heidän kanssaan samalle aterialle tai samoihin tapahtumiin? *(0077)*

 *(0077 1)* Kyllä

 *(0077 0)* Ei

 *(0077 9)* En tiedä / en muista

2.20.1 Jos kyllä, mitä aterialla/tapahtumassa syötiin? *(0077a)*

* 1. Olitko yhteydessä päiväkodissa oleviin lapsiin [A] ennen oireidesi alkamista? *(0078)*

 *(0078 1)* Kyllä, täsmennä

 *(0078 0)* Ei

 *(0078 9)* En tiedä / en muista

Jos kyllä:

* + 1. Mikä on päiväkodin nimi ja osoite? *(0078b)*
    2. Oletko tietoinen vastaavista taudeista päiväkodissa? *(0078c)*

 *(0078c 1)* Kyllä, täsmennä

 *(0078c 0)* Ei

* 1. Onko sinulla muita mahdollisesti asiaankuuluvia tietoja yhteydestä muihin sairastuneisiin? *(0079)*

## Mahdollinen tartunnanlähde/-välittäjä (h-9)

* 1. Mikä käsityksesi mukaan on taudin syy? *(0080)*
  2. Söitkö elintarvikkeita tai joitko juomia, jotka mielestäsi haisivat tai maistuivat mahdollisesti pilaantuneilta? *(0081)*

 *(0081 1)* Kyllä

 *(0081 0)* Ei

2.24.1 Jos kyllä, mikä elintarvike/juoma, milloin ja missä? *(0081a)*

* 1. Söitkö elintarvikkeita tai joitko juomia, joiden viimeinen käyttöpäivä oli jo mennyt? *(0082)*

 *(0082 1)* Kyllä

 *(0082 0)* Ei

2.25.1 Jos kyllä, mikä elintarvike/juoma, milloin ja missä? *(0082a)*

# Matkustamiseen liittyvät kysymykset (h-11)

**Haastattelija ja itse täytettävä: Seuraavat kysymykset käsittelevät matkustamista [maassa] ja ulkomailla sekä elintarvikkeita, joita sinä tai joku tuntemasi henkilö on voinut tuoda ulkomailta.**

* 1. Yövyitkö yhden tai useamman yön kotisi ulkopuolella (esim. sukulaisvierailu tai liikematka) mutta [maan] sisällä [A] ennen sairastumistasi? *(0084)*

 *(0084 1)* Kyllä

 *(0084 0)* Ei

Jos kyllä, täsmennä

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| Nro | Kaupunki (tai kaupungit), joissa yövyit tai söit aterian | Ravintola/paikka, jossa söit aterian | Päivämäärä | Matkustustapa kyseiseen kaupunkiin |
| 1 |  |  |  |  |
| 2 |  |  |  |  |
| 3 |  |  |  |  |
| 4 |  |  |  |  |

* 1. Vierailitko ulkomailla [A] ennen sairastumistasi? *(0085)*

 *(0085 1)* Kyllä

 *(0085 0)* Ei

Jos kyllä, täsmennä

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Nro | Kaupunki (tai kaupungit), joissa yövyit tai söit aterian | Maa | Ravintola/paikka, jossa söit aterian | Päivämäärä | Matkustustapa kyseiseen kaupunkiin |
| 1 |  |  |  |  |  |
| 2 |  |  |  |  |  |
| 3 |  |  |  |  |  |
| 4 |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö aterian matkan aikana (esim. lentokoneessa, junassa)? *(0099)*

 *(0099 1)* Kyllä, täsmennä

 *(0099 0)* Ei

* 1. Pyysitkö lääketieteellistä neuvontaa ulkomaanmatkan vuoksi ennen lähtöä? *(0106)*

 *(0106 1)* Kyllä

 *(0106 0)* Ei

Jos kyllä:

3.4.1 Mistä sait neuvontaa? (0106a)

3.4.2 Mitä rokotteita suositeltiin? (0106b)

3.4.3 Mitä rokotteita sait kyseisen matkan vuoksi? *(0106c)*

* 1. Söitkö aina yksinomaan hotellissa tai lomanviettopaikassa (mukaan lukien hotellin yhteydessä olevat eri ravintolat)? *(0107)*

 *(0107 1)* Kyllä

 *(0107 0)* Ei

3.5.1 Jos kyllä, missä hotellin tai lomanviettopaikan ravintoloissa söit? *(0107c)*

3.5.2 Jos ei, mitä aterioita söit hotellin tai lomanviettopaikan ulkopuolella ja missä? *(0107d)*

* 1. Toitko matkalta elintarvikkeita ja söitkö niitä? *(0111)*

 *(0111 1)* Kyllä

 *(0111 0)* Ei

3.6.1 Jos kyllä, minkä tyyppinen elintarvike? *(0111a)*

3.6.2 Milloin söit? *(0111b)*

* 1. Oletko saanut ja syönyt elintarvikkeita, joita joku muu on tuonut ulkomailta? *(0112)*

 *(0112 1)* Kyllä

 *(0112 0)* Ei

 *(0112 9)* En tiedä

Jos kyllä:

3.7.1 Mikä elintarvike? *(0112a)*

3.7.2 Milloin söit/joit elintarvikkeen? *(0112b)*

* 1. Vierailiko joku kotitaloutesi jäsenistä ulkomailla [A] ennen sairastumistasi? *(0113)*

 *(0113 1)* Kyllä

 *(0113 0)* Ei

 *(0113 9)* En tiedä

Jos kyllä:

* + 1. Missä maassa? *(0114)*
    2. Milloin? Alkaen \_\_ / \_\_ / \_\_ *(0115a)* ja päättyen \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv)* *(0115b)*
    3. Oliko kyseisellä henkilöllä samoja oireita ulkomailla tai heti palattuaan? *(0116)*

 *(0116 1)* Kyllä

 *(0116 0)* Ei

 *(0116 9)* En tiedä

* 1. Onko sinulla muita mahdollisesti asiaankuuluvia tietoja matkustamisesta tai ulkomailta tuoduista elintarvikkeista? *(0117)*

# Ravintotottumukset, allergiat ja ruokavalio (h-12)

**Haastattelija: Pyrimme poistamaan elintarvikkeita epäiltyjen tartunnanlähteiden luettelosta. Siksi tiedustelen, vältätkö jotain elintarvikkeita tai noudatatko tiettyä ruokavaliota.**

**Itse täytettävä: Pyrimme poistamaan elintarvikkeita epäiltyjen tartunnanlähteiden luettelosta. Vältätkö jotain elintarvikkeita tai noudatatko tiettyä ruokavaliota?**

* 1. Onko sinulla ruoka-allergioita/intoleransseja tai noudatatko tiettyä ruokavaliota lääkärin määräyksestä, painonhallinnan, uskonnon tai muun syyn vuoksi? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0118)*

 Ruoka-allergiat/intoleranssit *(0119)*

 Laktoosi tai maitoproteiini *(0120)*

 Gluteeni/vehnä *(0121)*

 Pähkinät (esim. maapähkinä, hasselpähkinä), täsmennä *(0122)*

 Äyriäiset, täsmennä *(0127)*

 Kala, täsmennä *(0128)*

 Kananmuna *(0129)*

 Soija *(0130)*

 Muu, täsmennä *(0131)*

 Vegaani (ei lihaa, kalaa, kananmunia, maitotuotteita tai hunajaa) *(0132)*

 Kasvisruokavalio *(0133)*, täsmennä

 Ei lihaa *(0133a)*

 Ei kalaa *(0133b)*

 Ei kananmunia *(0133c)*

 Ei maitotuotteita *(0133d)*

 Ei sianlihaa tai sianlihavalmisteita *(0136)*

 Ei naudanlihaa tai naudanlihavalmisteita *(0137)*

 Halal *(0138)*

 Kosher *(0139)*

 Lääketieteellinen ruokavalio, täsmennä *(0140)*

 Painonhallintadieetti, täsmennä *(0141)*

 Muu, täsmennä *(0142)*

 Ei ruoka-allergioita / intoleransseja / erityistä ruokavaliota *(0118 0)*

# Ostokset (h-13)

**Haastattelija: Haluaisimme selvittää, miten epidemian aiheuttanut elintarvike levisi. Sen vuoksi tiedustelen, missä tavallisesti teet ruokaostoksia.**

**Itse täytettävä: Haluaisimme selvittää, miten epidemian aiheuttanut elintarvike levisi. Missä tavallisesti teet ruokaostoksia?**

* 1. Mistä seuraavista liikkeistä tavallisesti ostat elintarvikkeita? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0143)*

 *(0143 1)* Valintamyymälä, täsmennä

 *(0143 2)* Leipomo, täsmennä

 *(0143 3)* Lihakauppa, täsmennä

 *(0143 4)* Vihanneskauppa, täsmennä

 *(0143 5)* Herkkukauppa, täsmennä

 *(0143 6)* Juustokauppa, täsmennä

 *(0143 7)* Kalakauppa, täsmennä

 *(0143 8)* Suoraan tilalta, täsmennä

 *(0143 9)* Etninen myymälä, esim. aasialainen, täsmennä

 *(0143 10)* Supermarketti [nimi]

 *(0143 11)* Supermarketti [nimi]

* 1. Mistä seuraavista liikkeistä tavallisesti ostat lihaa ja lihavalmisteita? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0144)*

 *(0144 1)* Lihakauppa, täsmennä

 *(0144 2)* Valintamyymälä, täsmennä

 *(0144 3)* Herkkukauppa, täsmennä

 *(0144 4)* Suoraan tilalta, täsmennä

 *(0144 5)* Supermarketti, täsmennä

 *(0144 6)* Muu, täsmennä

 *(0144 7)* Ei olennainen (en syö lihaa)

* 1. Mistä seuraavista liikkeistä tavallisesti ostat maitoa ja maitotuotteita? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0145)*

 *(0145 1)* Valintamyymälä, täsmennä

 *(0145 2)* Herkkukauppa, täsmennä

 *(0145 3)* Juustokauppa, täsmennä

 *(0145 4)* Suoraan tilalta, täsmennä

 *(0145 5)* Supermarketti, täsmennä

 *(0145 6)* Muu, täsmennä

 *(0145 7)* Ei sovellu (en syö maitotuotteita)

* 1. Mistä seuraavista liikkeistä tavallisesti ostat vihanneksia ja hedelmiä? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0146)*

 *(0146 1)* Vihanneskauppa, täsmennä

 *(0146 2)* Valintamyymälä, täsmennä

 *(0146 3)* Herkkukauppa, täsmennä

 *(0146 4)* Suoraan tilalta, täsmennä

 *(0146 5)* Supermarketti, täsmennä

 *(0146 6)* Muu, täsmennä

* 1. Mistä seuraavista liikkeistä tavallisesti ostat kalaa ja äyriäisiä? *(Rastita kaikki sopivat vaihtoehdot) (0147)*

 *(0147 1)* Kalakauppa, täsmennä

 *(0147 2)* Valintamyymälä, täsmennä

 *(0147 3)* Herkkukauppa, täsmennä

 *(0147 4)* Supermarketti, täsmennä

 *(0147 5)* Muu, täsmennä

 *(0147 6)* Ei sovellu (en syö kalaa tai äyriäisiä)

* 1. Onko sinulla kanta-asiakaskortti yhteen tai useampaan liikkeeseen, jossa teet ruokaostoksia? *(0151)*

 *(0151 1)* Kyllä

 *(0151 0)* Ei

Jos kyllä:

5.7.1 Mihin liikkeeseen/liikkeisiin? *(0151c)*

5.7.2 Voimmeko ottaa yhteyttä liikkeeseen/liikkeisiin ja pyytää tiedot ostoksistasi? *(0151d)*

 Kyllä, kanta-asiakasnumero: \_\_\_\_\_\_\_\_\_

 Ei

* 1. Miten tavallisesti maksat ruokaostoksesi? *(0150)*

 *(0150 1)* Käteinen

 *(0150 2)* Pankki- tai luottokortti

 *(0150 4)* Sekki

 *(0150 5)* Muu, täsmennä

* 1. Mitä muita ostotietoja haluaisit luovuttaa meille (mahdollisen) kanta-asiakaskortin lisäksi? *(Jos tietoja on saatavilla, anna ohjeet niiden toimittamiseksi)* *(0152)*

 *(0152 1)* Myymälän kuitit, täsmennä

 *(0152 2)* Pankin/luottoyhtiön selvitys, täsmennä

 *(0152 7)* Muu, täsmennä *(0152a)*

 *(0152 0)* Tietoja ei saatavilla

# Ravintolat ja muut ruokailupaikat (h-14)

**Haastattelija: Elintarvikkeita ostetaan kauppojen lisäksi myös ravintoloista ja muista paikoista. Sen vuoksi tiedustelen seuraavaksi elintarvikkeista, joita olet ostanut tai syönyt muissa paikoissa kuin edellisessä osassa ilmoittamissasi myymälöissä.**

**Itse täytettävä: Elintarvikkeita ostetaan kauppojen lisäksi myös ravintoloista ja muista paikoista. Sen vuoksi seuraavaksi tiedustellaan elintarvikkeista, joita olet ostanut tai syönyt muissa paikoissa kuin edellisessä osassa ilmoittamissasi myymälöissä.**

* 1. Osallistuitko tilaisuuksiin, tapahtumiin tai juhliin [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?))(0154)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Mikä tapahtuma? | Missä tapahtuma järjestettiin? | Milloin? | Mitä söit? |
| Urheilutapahtuma/festivaali (esim. musiikkifestivaali) *(0155)* |  |  |  |  |  |
| Konferenssi/messu/näyttely *(0156)* |  |  |  |  |  |
| Yksityistilaisuus (esim. häät, grillijuhlat) *(0159)* |  |  |  |  |  |
| Muu *(0162)* |  |  |  |  |  |

* + 1. Jos vastasit myönteisesti johonkin edellisistä kohdista, oletko tietoinen muista sairastuneista vieraista? *(0163)*

 Kyllä, täsmennä *(0163a)*

 Ei

* 1. Söitkö ulkona tai noutoruokaa [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0164)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit noutoannoksen? | Milloin? | Mitä söit? |
| Ruokala (työpaikan, koulun, sairaalan, hoitokodin tai päiväkeskuksen ruokala) *(0168)* |  |  |  |  |
| Ateria lentokoneessa, junassa, lautalla jne. *(0171)* |  |  |  |  |
| Huoltoasema *(0172)* |  |  |  |  |
| Katumyyjä/kioskiauto *(0173)* |  |  |  |  |
| Ostoskeskuksen ravintola-alue *(0174)* |  |  |  |  |
| Kahvila *(0175)* |  |  |  |  |
| Voileipäbaari, leipomo tai herkkukauppa *(0176)* |  |  |  |  |
| Kahvila/baari *(0177)* |  |  |  |  |
| Kebab-/falafelravintola *(0178)* |  |  |  |  |
| Hampurilaisravintola *(0179)* |  |  |  |  |
| Pikaruokaravintola/ruokabaari *(0180)* |  |  |  |  |
| Pizzeria *(0181)* |  |  |  |  |
| Aasialainen ravintola *(0182)* |  |  |  |  |
| Hotelli *(0184)* |  |  |  |  |
| Noutoruoka (myös kotiinkuljetus) *(0185)* |  |  |  |  |
| Muu *(0186)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |

* + 1. Jos vastasit myönteisesti johonkin edellisistä kohdista, oletko tietoinen muista sairastuneista vieraista? *(0187)*

 *(0187 1)* Kyllä, täsmennä *(0187a)*

 *(0187 0)* Ei

* 1. Söitkö sellaisenaan syötäviä elintarvikkeita supermarketin kylmäosastolta [A] ennen sairastumistasi? *(0188)*

 *(0188 1)* Kyllä

 *(0188 0)* Ei

 *(0188 9)* En tiedä / en muista

Jos kyllä:

6.3.1. Minkä tyyppinen elintarvike? *(0188a)*

6.3.2 Mistä ostit elintarvikkeen? *(0188b)*

6.3.3 Milloin? *(0188c)*

# Vihannekset ja kasvisvalmisteet (h-15)

**Haastattelija: Tiedustelen seuraavaksi elintarvikkeista, joita olet saattanut syödä [A]. Ensimmäiset kysymykset koskevat kasviksia.**

**Itse täytettävä: Seuraavaksi tiedustellaan elintarvikkeista, joita olet saattanut syödä [A]. Ensimmäiset kysymykset koskevat kasviksia.**

## Salaatit ja salaattisekoitukset (h-16)

* 1. Söitkö jotain seuraavista salaateista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?))(0189)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kokonainen, sellaisenaan syötävä, pussi) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. pesty) |
| Vuonankaali *(0190)* |  |  |  |  |
| Lehtisalaatti (esim. lollo rosso) *(0191)* |  |  |  |  |
| Rapea salaatti (esim. jäävuorisalaatti) *(0192)* |  |  |  |  |
| Roomansalaatti *(0193)* |  |  |  |  |
| Endiivi *(0194)* |  |  |  |  |
| Kähäräendiivi *(0195)* |  |  |  |  |
| Punasikuri *(0196)* |  |  |  |  |
| Villisikuri *(0197)* |  |  |  |  |
| Vihanneskrassi *(0198)* |  |  |  |  |
| Rucola *(0199)* |  |  |  |  |
| Sareptansinappi *(0200)* |  |  |  |  |
| Pienilehtinen endiivi, babypinaatti *(0201)* |  |  |  |  |
| Pinaatin kaltaiset lehdet *(0202)* |  |  |  |  |
| Viininlehti *(0203)* |  |  |  |  |
| Vesikrassi *(0204)* |  |  |  |  |
| Salaattisikuri *(0205)* |  |  |  |  |
| Saniainen *(0206)* |  |  |  |  |
| Brysselinkaali eli ruusukaali *(0207)* |  |  |  |  |
| Keräsalaatti *(0208)* |  |  |  |  |
| Kiinankaali *(0209)* |  |  |  |  |
| Lehtikaali *(0210)* |  |  |  |  |
| Muu lehtisalaatti *(0211)*, täsmennä\_\_\_\_\_ |  |  |  |  |

* 1. Söitkö salaattisekoitusta [A] ennen sairastumistasi? *(0212)*

 *(0212 1)*Kyllä

 *(0212 0)*Ei

 *(0212 9)*En tiedä / en muista

Jos kyllä:

* + 1. Minkä tyyppistä salaattisekoitusta söit? *(0213)*

 Kotitekoinen *(0214)*

 Valmiiksi pakattu ja sellaisenaan syötävä *(0216)*

 Noutopöydästä tai salaattitiskiltä *(0217)*

 Muu, täsmennä *(0219)*

* + 1. Jos salaattisekoitus ei ollut kotitekoinen, mistä ostit sen? *(0220)*
    2. Mitä ainesosia syömääsi salaattisekoitukseen sisältyi? *(0221)*

 Kasviksia *(0222)*, täsmennä

 Kana *(0223)*

 Sianliha *(0224)*

 Naudanliha *(0225)*

 Tonnikala *(0226)*

 Lohi *(0227)*

 Muu kala, täsmennä *(0228)*

 Äyriäiset *(0229)*, täsmennä

 Yrtit (esim. korianteri, ruohosipuli) *(0229)*, täsmennä

 Idut *(0230)*, täsmennä

 Siemenet *(0231)*, täsmennä

 Pähkinät *(0232)*, täsmennä

 Muu, täsmennä *(0233)*

7.2.4 Minkä tyyppinen kastike salaattisekoituksessa oli? *(0234)*

 Ei kastiketta *(0234a)*

 Ranskalainen salaatinkastike *(0234b)*

 Ceasar-kastike *(0234c)*

 Sinihomejuustokastike *(0234d)*

 Majoneesi *(0234e)*

 Muu *(0234f)*, täsmennä

## Muut kasvikset (h-17)

* 1. Söitkö jotain seuraavista kasviksista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?))(0235)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kokonainen, viipaloitu, sellaisenaan syötävä, pussi, säilyke, tuore) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kuorittu) |
| Tomaatti *(0249)* |  |  |  |  |
| Aurinkokuivattu/puolikuivattu tomaatti *(0252)* |  |  |  |  |
| Porkkana *(0258)* |  |  |  |  |
| Kurkku *(0255)* |  |  |  |  |
| Pikkumaissi/maissi *(0256)* |  |  |  |  |
| Valkosipuli *(0246)* |  |  |  |  |
| Sipuli *(0247)* |  |  |  |  |
| Kevätsipuli *(0248)* |  |  |  |  |
| Paprika *(0253)* |  |  |  |  |
| Chili *(0254)* |  |  |  |  |
| Parsakaali *(0236)* |  |  |  |  |
| Kukkakaali *(0237)* |  |  |  |  |
| Parsa *(0238)* |  |  |  |  |
| Selleri *(0239)* |  |  |  |  |
| Salaattifenkoli *(0240)* |  |  |  |  |
| Latva-artisokka *(0241)* |  |  |  |  |
| Purjosipuli *(0242)* |  |  |  |  |
| Punajuuri *(0257)* |  |  |  |  |
| Bambunverso *(0244)* |  |  |  |  |
| Palmunsydän *(0245)* |  |  |  |  |
| Piparjuuri *(0259)* |  |  |  |  |
| Retiisi *(0260)* |  |  |  |  |
| Hapatettu kasvis, kuten hapankaali *(0261)* |  |  |  |  |
| Etikkaan säilötty kasvis *(0262)* |  |  |  |  |
| Muut kasvikset *(0263)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |

## Palkokasvit/lihankorvikkeet (h-18)

* 1. Söitkö jotain seuraavista palkokasveista/lihankorvikkeista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0264)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kuivattu, säilyke) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? |
| Adsukipapu *(0265)* |  |  |  |  |
| Härkäpapu *(0266)* |  |  |  |  |
| Ruusupapu *(0267)* |  |  |  |  |
| Mungopapu *(0268)* |  |  |  |  |
| Lehmänpapu *(0269)* |  |  |  |  |
| Soijapapu *(0270)* |  |  |  |  |
| Herne *(0271)* |  |  |  |  |
| Parsaherne *(0272)* |  |  |  |  |
| Kikherne *(0273)* |  |  |  |  |
| Linssi *(0274)* |  |  |  |  |
| Lupiini *(0275)* |  |  |  |  |
| Tofu *(0276)* |  |  |  |  |
| Hummus *(0277)* |  |  |  |  |
| Kasvispihvi *(0278)* |  |  |  |  |
| Soijaproteiini *(0279)* |  |  |  |  |
| Muut palkokasvit/lihankorvikkeet *(0280)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |

## Vihannesmehu (h-19)

* 1. Joitko vihannesmehua [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0281)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan juotava) | Mikä oli tuotemerkki ja maku/koostumus? |
| Itse tehty vihannesmehu *(0282)* |  |  |  |  |
| Tuore sellaisenaan juotava vihannesmehu *(0283)* |  |  |  |  |
| Pitkään säilyvä sellaisenaan juotava vihannesmehu *(0284)* |  |  |  |  |

## Idut, versot ja taimet (h-20)

* 1. Söitkö jotain seuraavista iduista, versoista tai taimista [A] ennen sairastumistasi? Ota huomioon myös salaatissa, voileivässä tai keitossa olevat idut. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0285)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Miten elintarvike syötiin? |
| Krassi *(0286)* |  |  |  |  |
| Sinimailasen idut *(0287)* |  |  |  |  |
| Punajuuren idut *(0288)* |  |  |  |  |
| Mungopavun idut *(0289)* |  |  |  |  |
| Retiisin idut *(0290)* |  |  |  |  |
| Soijapavun idut *(0291)* |  |  |  |  |
| Linssin idut *(0292)* |  |  |  |  |
| Parsakaalin idut *(0293)* |  |  |  |  |
| Vehnänoras *(0294)* |  |  |  |  |
| Itusekoitus *(0295)*, täsmennä *(0295d)* |  |  |  |  |
| Muut idut, versot tai taimet *(0296)*,  täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |

## Yrtit ja mausteet (h-21)

* 1. Söitkö tai joitko jotain seuraavista yrteistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0297)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit/söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kasvi, kuivattu, pakaste) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Persilja *(0298)* |  |  |  |  |
| Ruohosipuli *(0299)* |  |  |  |  |
| Kirveli *(0300)* |  |  |  |  |
| Basilika *(0302)* |  |  |  |  |
| Korianteri *(0303)* |  |  |  |  |
| Minttu *(0304)* |  |  |  |  |
| Sitruunaruoho *(0305)* |  |  |  |  |
| Tilli *(0306)* |  |  |  |  |
| Oregano *(0307)* |  |  |  |  |
| Rakuuna *(0308)* |  |  |  |  |
| Timjami *(0309)* |  |  |  |  |
| Rosmariini *(0310)* |  |  |  |  |
| Laakeri *(0311)* |  |  |  |  |
| Meirami *(0312)* |  |  |  |  |
| Salvia *(0313)* |  |  |  |  |
| Tuore yrttitee (esim. minttu) *(0314)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |
| Yrttitee (pussitee/teelehdet) *(0315)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |
| Yrttisekoitus *(0316)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |
| Muut yrtit *(0317)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista mausteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0318)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. jauhe) | Miten elintarvike syötiin? |
| Pippuri (musta, vihreä, valkoinen) *(0319)* |  |  |  |  |
| Kumina *(0320)* |  |  |  |  |
| Paprika *(0321)* |  |  |  |  |
| Fenkoli *(0322)* |  |  |  |  |
| Neilikka *(0323)* |  |  |  |  |
| Kaneli *(0324)* |  |  |  |  |
| Muskotti *(0325)* |  |  |  |  |
| Anis *(0326)* |  |  |  |  |
| Inkivääri *(0327)* |  |  |  |  |
| Maustesekoitus *(0328)*, täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |
| Muut mausteet *(0329)*, täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |

## Sienet (h-22)

* 1. Söitkö jotain seuraavista sienistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0330)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Mikä sienilaji? | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Tuore sieni *(0331)* |  |  |  |  |  |
| Kuivattu sieni *(0333)* |  |  |  |  |  |
| Säilykesieni *(0334)* |  |  |  |  |  |
| Muut sienet *(0335)*, täsmennä |  |  |  |  |  |

# Hedelmät ja hedelmätuotteet (h-23)

## Hedelmät (pois lukien marjat) (h-24)

* 1. Söitkö jotain seuraavista hedelmistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0336)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Mikä lajike? (jos soveltuu) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kokonainen, valmiiksi pilkottu, pakaste, kuivattu) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Omena *(0337)* |  |  |  |  |  |
| Päärynä *(0338)* |  |  |  |  |  |
| Banaani *(0339)* |  |  |  |  |  |
| Appelsiini *(0340)* |  |  |  |  |  |
| Mandariini *(0341)* |  |  |  |  |  |
| Sitruuna ja lime *(0342)* |  |  |  |  |  |
| Greippi *(0343)* |  |  |  |  |  |
| Persikka *(0344)* |  |  |  |  |  |
| Nektariini *(0345)* |  |  |  |  |  |
| Kiivi *(0346)* |  |  |  |  |  |
| Aprikoosi *(0347)* |  |  |  |  |  |
| Luumu *(0348)* |  |  |  |  |  |
| Viinirypäle/rusina *(0349)* |  |  |  |  |  |
| Kirsikka *(0350)* |  |  |  |  |  |
| Meloni *(0351)* |  |  |  |  |  |
| Vesimeloni *(0352)* |  |  |  |  |  |
| Cantaloupe *(0353)* |  |  |  |  |  |
| Muu meloni *(0354)*, täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |  |
| Granaattiomena *(0355)* |  |  |  |  |  |
| Mango *(0356)* |  |  |  |  |  |
| Avokado *(0357)* |  |  |  |  |  |
| Viikuna *(0358)* |  |  |  |  |  |
| Mango *(0359)* |  |  |  |  |  |
| Kumkvatti *(0360)* |  |  |  |  |  |
| Karambola *(0361)* |  |  |  |  |  |
| Kaki *(0362)* |  |  |  |  |  |
| Litsi *(0363)* |  |  |  |  |  |
| Passionhedelmä *(0364)* |  |  |  |  |  |
| Papaija *(0365)* |  |  |  |  |  |
| Annoona *(0366)* |  |  |  |  |  |
| Guava *(0367)* |  |  |  |  |  |
| Ananas *(0368)* |  |  |  |  |  |
| Kookos *(0369)* |  |  |  |  |  |
| Raparperi *(0243)* |  |  |  |  |  |
| Taateli *(0371)* |  |  |  |  |  |
| Muut hedelmät *(0372)*, täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |  |

## Marjat (h-25)

* 1. Söitkö jotain seuraavista marjoista [A] ennen sairastumistasi? Ota huomioon myös aamiaismurojen, jogurtin tai jälkiruuan päällä tarjotut marjat. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0373)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. tuore, pakaste, kuivattu) | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Mansikka *(0374)* |  |  |  |  |
| Vadelma *(0375)* |  |  |  |  |
| Mustikka *(0376)* |  |  |  |  |
| Karhunvatukka *(0377)* |  |  |  |  |
| Karpalo *(0378)* |  |  |  |  |
| Mustaherukka *(0379)* |  |  |  |  |
| Punaherukka *(0380)* |  |  |  |  |
| Mulperi *(0381)* |  |  |  |  |
| Marjasekoitus *(0382)*, joka sisälsi\_\_\_\_ |  |  |  |  |
| Muut marjat *(0383)*, täsmennä*\_\_\_\_\_* |  |  |  |  |

## Hedelmätuotteet (h-27)

* 1. Söitkö jotain seuraavista hedelmätuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0384)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan syötävä) | Mikä oli tuotemerkki ja maku/koostumus? |
| Hilloke *(0385)* |  |  |  |  |
| Hillo tai marmeladi *(0386)* |  |  |  |  |
| Hedelmäsalaatti *(0387)* |  |  |  |  |
| Hedelmäkastike (esim. pannukakkujen, jogurtin kanssa) *(0388)* |  |  |  |  |
| Hedelmää sisältävä leivonnainen *(0389)* |  |  |  |  |
| Sorbetti *(0390)* |  |  |  |  |
| Muut hedelmätuotteet *(0391)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

## Hedelmämehu ja smoothie (h-28)

* 1. Joitko jotain seuraavista hedelmämehuista ja smoothieista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0392)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan juotava) | Mikä oli tuotemerkki ja maku/koostumus? |
| Appelsiinimehu *(0393)* |  |  |  |  |
| Omenamehu *(0394)* |  |  |  |  |
| Kookosmaito *(0396)* |  |  |  |  |
| Smoothie *(0399)* |  |  |  |  |
| Muut hedelmämehut *(0400)* |  |  |  |  |

# Pähkinät ja siemenet (h-29)

* 1. Söitkö jotain seuraavista pähkinöistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0401)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. pussi, tuore, jauhe) |  | Miten elintarvike syötiin? (Esim. raaka, paahdettu) |
| Maapähkinä *(0402)* |  |  |  |  |  |
| Manteli *(0403)* |  |  |  |  |  |
| Pistaasi *(0404)* |  |  |  |  |  |
| Cashewpähkinä *(0405)* |  |  |  |  |  |
| Kastanja *(0406)* |  |  |  |  |  |
| Hasselpähkinä *(0407)* |  |  |  |  |  |
| Parapähkinä *(0408)* |  |  |  |  |  |
| Pekaanipähkinä *(0409)* |  |  |  |  |  |
| Saksanpähkinä *(0410)* |  |  |  |  |  |
| Macadamia *(0411)* |  |  |  |  |  |
| Pinjansiemen *(0412)* |  |  |  |  |  |
| Kuorrutetut tai sokeroidut pähkinät *(0413)* |  |  |  |  |  |
| Muut pähkinät *(0414)*, täsmennä *\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista siemenistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0415)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Pellavansiemen *(0416)* |  |  |  |  |
| Kurpitsansiemen *(0417)* |  |  |  |  |
| Seesaminsiemen *(0418)* |  |  |  |  |
| Unikonsiemen *(0419)* |  |  |  |  |
| Auringonkukansiemen *(0420)* |  |  |  |  |
| Hampunsiemen *(0421)* |  |  |  |  |
| Chiasiemen *(0422)* |  |  |  |  |
| Rapsinsiemen *(0423)* |  |  |  |  |
| Muut siemenet *(0424)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |

* 1. Söitkö pähkinä- tai siemenlevitteitä [A] ennen sairastumistasi? *(0425)*

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Mikä oli tuotemerkki? |
| Maapähkinävoi *(0426)* |  |  |  |
| Mantelitahna *(0427)* |  |  |  |
| Seesamitahna (tahini/halawa/halva) *(0428)* |  |  |  |
| Kastanjapyree *(0429)* |  |  |  |
| Suklaalevite, jossa pähkinää *(0430)* |  |  |  |
| Muut tahnat *(0431)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |

# ”Superfood” (h-30)

10.1 Söitkö jotain seuraavista ”superfoodeista” [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0432)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit/söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin/juotiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Vehnänoras *(0290)* |  |  |  |  |  |
| Chiasiemen *(0434)* |  |  |  |  |  |
| Gojimarja *(0435)* |  |  |  |  |  |
| Maca-juuret/-jauhe *(0436)* |  |  |  |  |  |
| Acai-marjat *(0437)* |  |  |  |  |  |
| Aloe vera *(0438)* |  |  |  |  |  |
| Luonnonmukaisesti tuotettu raakakaakao/-suklaa *(0439)* |  |  |  |  |  |
| Spirulina (siniviherlevä) *(0440)* |  |  |  |  |  |
| Chlorella *(0441)* |  |  |  |  |  |
| Kasviplankton *(0442)* |  |  |  |  |  |
| Merisalaatti (merilevä) *(0443)* |  |  |  |  |  |
| Muut levät *(0444)*, täsmennä*\_\_\_* |  |  |  |  |  |
| Muut superfoodit *(0445)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |

# Liha ja lihavalmisteet (h-31)

## Makkarat (h-32)

* 1. Söitkö jotain seuraavista makkaroista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?))* Ota huomioon myös makkaraleikkeleet esimerkiksi pizzassa. *(0446)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mistä lihasta elintarvike oli valmistettu ja oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Tuore raakamakkara *(0447)* |  |  |  |  |  |
| Italialainen makkara *(0448)* |  |  |  |  |  |
| Aamiaismakkara *(0449)* |  |  |  |  |  |
| Chipolata *(0450)* |  |  |  |  |  |
| Bratwurst *(0451)* |  |  |  |  |  |
| Raa’asta lihasta valmistetut sellaisenaan syötävät makkarat *(0452)* |  |  |  |  |  |
| Mettwurst *(0453)* |  |  |  |  |  |
| Teewurst *(0454)* |  |  |  |  |  |
| Kolbasz *(0455)* |  |  |  |  |  |
| Säilötty/kypsytetty makkara *(0456)* |  |  |  |  |  |
| Salami *(0457)* |  |  |  |  |  |
| Pepperoni/chorizo *(0458)* |  |  |  |  |  |
| Keitetty makkara *(0459)* |  |  |  |  |  |
| Maksamakkaralevite *(0460)* |  |  |  |  |  |
| Puolalaistyyppinen makkara *(0461)* |  |  |  |  |  |
| Mortadella *(0462)* |  |  |  |  |  |
| Bologna *(0463)* |  |  |  |  |  |
| Verimakkara *(0464)* |  |  |  |  |  |
| Lihahyytelö *(0465)* |  |  |  |  |  |
| Knackwurst *(0466)* |  |  |  |  |  |
| Thüringenin makkara *(0467)* |  |  |  |  |  |
| Valkomakkara *(0468)* |  |  |  |  |  |
| Frankfurter *(0469)* |  |  |  |  |  |
| Olutmakkara *(0470)* |  |  |  |  |  |
| Bockwurst *(0471)* |  |  |  |  |  |
| Cervelat *(0472)* |  |  |  |  |  |
| Muut makkarat *(0473)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |

## Naudanliha (h-33)

* 1. Söitkö jotain seuraavista naudanlihoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0474)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Naudan jauhelihapihvi *(0475)* |  |  |  |  |  |
| Välikyljys *(0476)* |  |  |  |  |  |
| Sisäfilee *(0477)* |  |  |  |  |  |
| Ulkofilee *(0478)* |  |  |  |  |  |
| Tartarpihvi *(0479)* |  |  |  |  |  |
| Naudan jauheliha *(0480)* |  |  |  |  |  |
| Hampurilaispihvi *(0481)* |  |  |  |  |  |
| Lihapullat *(0482)* |  |  |  |  |  |
| Naudan-/vasikanmaksa *(0483)* |  |  |  |  |  |
| Muut sisäelimet *(0484)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Vasikanliha *(0485)* |  |  |  |  |  |
| Naudan-/vasikanlihakebab *(0486)* |  |  |  |  |  |
| Viipaloitu/kuutioitu naudanliha *(0487)* |  |  |  |  |  |
| Paahtopaisti *(0488)* |  |  |  |  |  |
| Carpaccio *(0489)* |  |  |  |  |  |
| Naudan suolaliha *(0490)* |  |  |  |  |  |
| Muu naudanliha *(0491)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Sianliha (h-34)

* 1. Söitkö jotain seuraavista sianlihoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0492)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Sianjauheliha *(0493)* |  |  |  |  |  |
| Sekajauheliha *(0494)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Sianlihamureke *(0495)* |  |  |  |  |  |
| Sianlihapullat *(0496)* |  |  |  |  |  |
| Sisäfilee *(0497)* |  |  |  |  |  |
| Ulkofilee *(0498)* |  |  |  |  |  |
| Porsaankyljys *(0499)* |  |  |  |  |  |
| Siankylki *(0500)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan pää *(0501)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan kieli *(0502)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan sydän *(0503)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan vatsa *(0504)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan munuainen *(0505)* |  |  |  |  |  |
| Porsaan maksa *(0506)* |  |  |  |  |  |
| Muut sisäelimet *(0507)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Pekoni *(0508)* |  |  |  |  |  |
| Kinkku *(0509a)* |  |  |  |  |  |
| Ilmakuivattu kinkku (esim. parmankinkku) *(0509b)* |  |  |  |  |  |
| Suolattu kinkku *(0509c)* |  |  |  |  |  |
| Kuivattu makkara *(0582)* |  |  |  |  |  |
| Pancetta *(0510)* |  |  |  |  |  |
| Tiroler speck *(0511)* |  |  |  |  |  |
| Sian suolaliha *(0512)* |  |  |  |  |  |
| Kebab, jossa sianlihaa *(0513)* |  |  |  |  |  |
| Suolattu sianihra *(0514)* |  |  |  |  |  |
| Pastrami *(0515)* |  |  |  |  |  |
| Porchetta *(0516)* |  |  |  |  |  |
| Sianmaksapatee *(0517)* |  |  |  |  |  |
| Gulassi, jossa sianlihaa *(0518)* |  |  |  |  |  |
| Lihapata, jossa sianlihaa *(0519)* |  |  |  |  |  |
| Lihaterriini, jossa sianlihaa *(0520)* |  |  |  |  |  |
| Muu sianliha *(0521)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Lampaanliha (h-35)

* 1. Söitkö jotain seuraavista lampaanlihavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0522)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Lampaankyljys *(0523)* |  |  |  |  |  |
| Lampaankylki *(0524)* |  |  |  |  |  |
| Sisäelimet *(0525)*, täsmennä *(0525d)* |  |  |  |  |  |
| Lampaanlihakebab *(0526)* |  |  |  |  |  |
| Viipaloitu/kuutioitu liha *(0527)* |  |  |  |  |  |
| Muu lampaanliha *(0528)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Siipikarja (h-36)

* 1. Söitkö jotain seuraavista kananlihavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0529)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Kokonainen kana *(0530)* |  |  |  |  |  |
| Kanansiipi *(0531)* |  |  |  |  |  |
| Kanankoipi *(0532)* |  |  |  |  |  |
| Leike *(0533)* |  |  |  |  |  |
| Kananreisi *(0534)* |  |  |  |  |  |
| Kananrinta *(0535)* |  |  |  |  |  |
| Kanafilee *(0536)* |  |  |  |  |  |
| Kananlihakebab *(0537)* |  |  |  |  |  |
| Kananjauheliha *(0538)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu kana *(0539)* |  |  |  |  |  |
| Viipaloitu/kuutioitu kananliha *(0540)* |  |  |  |  |  |
| Kanan sisäelimet *(0541)*, täsmennä *(0541d)* |  |  |  |  |  |
| Muu kananliha *(0542)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista kalkkunanlihavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0543)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Kokonainen kalkkuna *(0544)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunansiipi *(0545)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunankoipi *(0546)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunanreisi *(0547)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunanrinta *(0548)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunanlihakebab *(0549)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunanjauheliha *(0550)* |  |  |  |  |  |
| Viipaloitu/kuutioitu kalkkunanliha *(0551)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunavarras *(0552)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkunan sisäelimet *(0553)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |
| Muu kalkkunanliha *(0554)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista siipikarjan/riistalinnun lihavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0555)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Hanhi *(0556)* |  |  |  |  |  |
| Hanhenmaksa *(0557)* |  |  |  |  |  |
| Ankanrinta *(0558)* |  |  |  |  |  |
| Muu ankanliha *(0556)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Kyyhky *(0560)* |  |  |  |  |  |
| Viiriäinen *(0561)* |  |  |  |  |  |
| Fasaani *(0562)* |  |  |  |  |  |
| Galantiini/ballotine/lihakääretorttu/liharulla *(0563)* |  |  |  |  |  |
| Muu *(0564)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Riista (h-37)

* 1. Söitkö jotain seuraavista riistan lihoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0565)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu tai villieläimestä? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Kani *(0566)* |  |  |  |  |  |
| Jänis *(0567)* |  |  |  |  |  |
| Metsäkauris/peura *(0568)* |  |  |  |  |  |
| Hirvi *(0569)* |  |  |  |  |  |
| Poro *(0570)* |  |  |  |  |  |
| Villisika *(0571)* |  |  |  |  |  |
| Muu riista *(0572)*,täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Muut lihat (h-38)

* 1. Söitkö jotain seuraavista lihoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0573)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko liha luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Hevosenliha*(0574)* |  |  |  |  |  |
| Vuohenliha*(0575)* |  |  |  |  |  |
| Strutsinliha*(0576)* |  |  |  |  |  |
| Sammakonreisi *(0577)* |  |  |  |  |  |
| Muu liha *(0578)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Muut lihavalmisteet (h-39)

* 1. Söitkö jotain seuraavista leikkeletuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0579)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mistä lihasta elintarvike oli valmistettu? |
| Patee *(0580)*, täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |
| Savustettu makkara *(0581)* |  |  |  |  |
| Kuivattu makkara *(0582)* |  |  |  |  |
| Lihalevite *(0584)* |  |  |  |  |
| Pastrami *(0585)* |  |  |  |  |
| Kinkku *(0509a)* |  |  |  |  |
| Ilmakuivattu kinkku (esim. parmankinkku) *(0509b)* |  |  |  |  |
| Suolattu kinkku *(0509c)* |  |  |  |  |
| Muu valmiiksi pakattu viipaloitu liha *(0591)*,täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |
| Valmiiksi pakattu viipaloitu siipikarjanliha *(0592)* |  |  |  |  |
| Muut leikkeleet *(0593)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |
| Muu valmiiksi pakattu viipaloitu liha *(0591)*,täsmennä\_\_\_\_ |  |  |  |  |

# Kala ja äyriäiset (h-40)

## Kala (h-41)

* 1. Söitkö jotain seuraavista savustetuista, suolatuista, kuivatuista tai säilötyistä kalavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0594)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Savustettu kala *(0595)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu lohi *(0596)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu silli *(0597)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu ruijanpallas *(0598)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu makrilli *(0599)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu seiti *(0600)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu turska *(0601)* |  |  |  |  |  |
| Savustettu taimen *(0602)* |  |  |  |  |  |
| Muu savustettu kala *(0603)*, täsmennä*\_\_\_\_* |  |  |  |  |  |
| Marinoitu/säilötty kala *(0604)* |  |  |  |  |  |
| Marinoitu lohi (esim. graavilohi) *(0605)* |  |  |  |  |  |
| Marinoitu silli *(0606)* |  |  |  |  |  |
| Marinoitu anjovis *(0607)* |  |  |  |  |  |
| Marinoitu monni *(0608)* |  |  |  |  |  |
| Muu marinoitu kala *(0609)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Suolattu kala *(0610)* |  |  |  |  |  |
| Suolattu turska *(0611)* |  |  |  |  |  |
| Suolattu silli *(0612)* |  |  |  |  |  |
| Suolattu anjovis *(0613)* |  |  |  |  |  |
| Muu suolattu kala *(0614)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Kuivattu kala *(0615)* |  |  |  |  |  |
| Kapakala / kuivattu turska *(0616)* |  |  |  |  |  |
| Muu kuivattu kala *(0617)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Säilykekala *(0618)* |  |  |  |  |  |
| Säilykelohi *(0619)* |  |  |  |  |  |
| Säilykeanjovis *(0620)* |  |  |  |  |  |
| Säilykesardiini *(0621)* |  |  |  |  |  |
| Säilyketonnikala *(0622)* |  |  |  |  |  |
| Muu säilykekala *(0623)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista kaloista tai kalavalmisteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0624)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. tuore, pakaste, säilyke) | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Kalan kylki/filee/pyrstö *(0625)* |  |  |  |  |  |
| Tonnikala *(0626)* |  |  |  |  |  |
| Lohi *(0627)* |  |  |  |  |  |
| Silli *(0628)* |  |  |  |  |  |
| Turska *(0629)* |  |  |  |  |  |
| Makrilli *(0630)* |  |  |  |  |  |
| Seiti *(0631)* |  |  |  |  |  |
| Mullo *(0632)* |  |  |  |  |  |
| Meriantura *(0633)* |  |  |  |  |  |
| Kummeliturska *(0634)* |  |  |  |  |  |
| Sardiini *(0635)* |  |  |  |  |  |
| Anjovis *(0636)* |  |  |  |  |  |
| Meriahven *(0637)* |  |  |  |  |  |
| Purjekala *(0638)* |  |  |  |  |  |
| Ruijanpallas *(0639)* |  |  |  |  |  |
| Napsija *(0640)* |  |  |  |  |  |
| Merikrotti *(0641)* |  |  |  |  |  |
| Pangasius *(0642)* |  |  |  |  |  |
| Meribassi *(0643)* |  |  |  |  |  |
| Voikala *(0644)* |  |  |  |  |  |
| Pompano *(0645)* |  |  |  |  |  |
| Miekkakala *(0646)* |  |  |  |  |  |
| Hammasahven *(0647)* |  |  |  |  |  |
| Hopeakylki *(0649)* |  |  |  |  |  |
| Ankerias *(0650)* |  |  |  |  |  |
| Taimen *(0651)* |  |  |  |  |  |
| Ahven (esim. niilinahven) *(0652)* |  |  |  |  |  |
| Made *(0653)* |  |  |  |  |  |
| Muut kalat *(0654)*, täsmennä *(0654d)* |  |  |  |  |  |
| Kalavalmisteet *(0655)* |  |  |  |  |  |
| Leivitetty kala / kalapuikot *(0656)* |  |  |  |  |  |
| Kalapihvi *(0657)* |  |  |  |  |  |
| Kalapullat *(0658)* |  |  |  |  |  |
| Sushi / sashimi / raaka kala *(0659)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Surimi (esim. ”rapupuikot”) *(0660)* |  |  |  |  |  |
| Kalatahna *(0661)* |  |  |  |  |  |
| Kalamousse *(0662)* |  |  |  |  |  |
| Kalanmäti (esim. kaviaari) *(0663)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Tarama *(0664)* |  |  |  |  |  |
| Muut kalavalmisteet *(0665)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Äyriäiset (h-42)

* 1. Söitkö jotain seuraavista äyriäisistä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0666)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. tuore, pakaste, säilyke) | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Osteri *(0668)* |  |  |  |  |  |
| Sinisimpukka *(0669)* |  |  |  |  |  |
| Simpukka *(0670)* |  |  |  |  |  |
| Sydänsimpukka *(0671)* |  |  |  |  |  |
| Kampasimpukka *(0672)* |  |  |  |  |  |
| Katkarapu / iso katkarapu *(0675)* |  |  |  |  |  |
| Taskurapu *(0676)* |  |  |  |  |  |
| Meriravunpyrstö *(0677)* |  |  |  |  |  |
| Hummeri *(0678)* |  |  |  |  |  |
| Rapu *(0679)* |  |  |  |  |  |
| Merikorva *(0682)* |  |  |  |  |  |
| Kotilo *(0683)* |  |  |  |  |  |
| Kalmari *(0684)* |  |  |  |  |  |
| Mustekala *(0685)* |  |  |  |  |  |
| Seepia *(0686)* |  |  |  |  |  |
| Merisiili *(0687)* |  |  |  |  |  |
| Muut äyriäiset *(0688)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

# Maito ja maitotuotteet (h-43)

## Maito (h-44)

* 1. Joitko maitoa [A] ennen sairastumistasi? Ota huomioon myös esimerkiksi kahviin tai teehen lisätty maito. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0689)*

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit/joit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko maito käsitelty? (Esim. raaka, pastöroitu, iskukuumennettu) | Mikä oli tuotemerkki? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin/juotiin?  (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Lehmänmaito *(0690)* |  |  |  |  |  |  |
| Muu (tila)maito, raaka/pastöroimaton *(0691)*, täsmennä\_\_ |  |  |  |  |  |  |
| Kondensoitu maito *(0693)* |  |  |  |  |  |  |
| Maitojauhe *(0694)* |  |  |  |  |  |  |
| Kirnupiimä *(0695)* |  |  |  |  |  |  |
| Hapatettu maito *(0696)* |  |  |  |  |  |  |
| Hera *(0697)* |  |  |  |  |  |  |
| Maitosuklaajuoma *(0698)* |  |  |  |  |  |  |
| Kasvimaito (esim. soija, riisi, pähkinä) *(0699)* |  |  |  |  |  |  |
| Muu maito *(0700)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |  |

## Maitotuotteet (pois lukien juustot) (h-45)

* 1. Söitkö jotain seuraavista maitotuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0703)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. raaka, pastöroitu, iskukuumennettu) | Mikä oli tuotemerkki ja maku? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. raaka, kypsennetty) |
| Kerma *(0704)* |  |  |  |  |  |
| Kermajauhe *(0705)* |  |  |  |  |  |
| Kermavaahto *(0706)* |  |  |  |  |  |
| Jogurtti *(0707)* |  |  |  |  |  |
| Juotava jogurtti *(0708)* |  |  |  |  |  |
| Jogurttijäätelö *(0709)* |  |  |  |  |  |
| Hapankerma *(0710)* |  |  |  |  |  |
| Crème fraiche *(0711)* |  |  |  |  |  |
| Vaniljakastike *(0712)* |  |  |  |  |  |
| Vanukas *(0713)* |  |  |  |  |  |
| Voi *(0714)* |  |  |  |  |  |
| Puuro *(0715)* |  |  |  |  |  |
| Pirtelö *(0716)* |  |  |  |  |  |
| Jäätelö *(0717)* |  |  |  |  |  |
| Muut maitotuotteet *(0722)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Juustot (h-46)

* 1. Söitkö jotain seuraavista pehmeistä juustoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0723)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko juusto valmistettu raakamaidosta? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Valkohomejuusto *(0724)* |  |  |  |  |  |
| Brie *(0725)* |  |  |  |  |  |
| Camembert *(0726)* |  |  |  |  |  |
| Chaource *(0727)* |  |  |  |  |  |
| Chevre *(0728)* |  |  |  |  |  |
| Coulommiers *(0729)* |  |  |  |  |  |
| Dunbarra *(0730)* |  |  |  |  |  |
| Garrotxa *(0731)* |  |  |  |  |  |
| Saint marcellin *(0732)* |  |  |  |  |  |
| Sinihomejuusto *(0733)* |  |  |  |  |  |
| Bavaria blu *(0734)* |  |  |  |  |  |
| Blue castello *(0735)* |  |  |  |  |  |
| Bleu de graven *(0736)* |  |  |  |  |  |
| Cashel blue *(0737)* |  |  |  |  |  |
| Muut pehmeät juustot *(0738)* |  |  |  |  |  |
| Epoisses *(0739)* |  |  |  |  |  |
| Langres *(0740)* |  |  |  |  |  |
| Limburger *(0741)* |  |  |  |  |  |
| Munster *(0742)* |  |  |  |  |  |
| Taleggio *(0743)* |  |  |  |  |  |
| Vacherin mont d’or *(0744)* |  |  |  |  |  |
| Muut pehmeät juustot *(0745)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista kovista homejuustoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0746)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko juusto valmistettu raakamaidosta? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Sinihomejuusto *(0747)* |  |  |  |  |  |
| Bleu d’Auvergne *(0748)* |  |  |  |  |  |
| Bleu de Gex *(0749)* |  |  |  |  |  |
| Cabrales *(0750)* |  |  |  |  |  |
| Fourme d’Ambert *(0751)* |  |  |  |  |  |
| Gamonedo *(0752)* |  |  |  |  |  |
| Gorgonzola *(0753)* |  |  |  |  |  |
| Monje picón *(0754)* |  |  |  |  |  |
| Roquefort *(0755)* |  |  |  |  |  |
| Shropshire blue *(0756)* |  |  |  |  |  |
| Stilton *(0757)* |  |  |  |  |  |
| Valdeón *(0758)* |  |  |  |  |  |
| Muut sinihomejuustot *(0759)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Valkohomejuusto tai muu homejuusto *(0760)* |  |  |  |  |  |
| Ardrahan *(0761)* |  |  |  |  |  |
| Buche de chèvre *(0762)* |  |  |  |  |  |
| Livarot *(0763)* |  |  |  |  |  |
| Pont l’évèque *(0764)* |  |  |  |  |  |
| Reblochon *(0765)* |  |  |  |  |  |
| Muu homejuusto *(0766)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö jotain seuraavista kovista juustoista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0767)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko juusto valmistettu raakamaidosta? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Kova/puolikova juusto *(0768)* |  |  |  |  |  |
| Abondance *(0769)* |  |  |  |  |  |
| Appenzeller *(0770)* |  |  |  |  |  |
| Ulloa *(0771)* |  |  |  |  |  |
| Beaufort *(0772)* |  |  |  |  |  |
| Bundnerkäse *(0773)* |  |  |  |  |  |
| Butterkäse *(0774)* |  |  |  |  |  |
| Cantal *(0775)* |  |  |  |  |  |
| Carrigaline *(0776)* |  |  |  |  |  |
| Cheshire *(0777)* |  |  |  |  |  |
| Chimay *(0778)* |  |  |  |  |  |
| Edam *(0779)* |  |  |  |  |  |
| Gouda *(0780)* |  |  |  |  |  |
| Gräddost *(0781)* |  |  |  |  |  |
| Herrgårdost *(0782)* |  |  |  |  |  |
| Hushållsost *(0783)* |  |  |  |  |  |
| Ibores *(0784)* |  |  |  |  |  |
| Jarlsberg *(0785)* |  |  |  |  |  |
| Kasseri *(0786)* |  |  |  |  |  |
| Lancashire *(0787)* |  |  |  |  |  |
| Leicester *(0788)* |  |  |  |  |  |
| Lubelski *(0789)* |  |  |  |  |  |
| Maasdam *(0790)* |  |  |  |  |  |
| Mimolette *(0791)* |  |  |  |  |  |
| Morbier *(0792)* |  |  |  |  |  |
| Nagelkaas *(0793)* |  |  |  |  |  |
| Nisa *(0794)* |  |  |  |  |  |
| Oltermanni *(0795)* |  |  |  |  |  |
| Ossau-iraty *(0796)* |  |  |  |  |  |
| Passendale *(0797)* |  |  |  |  |  |
| Piacentinu *(0798)* |  |  |  |  |  |
| Podlaski *(0799)* |  |  |  |  |  |
| Prästost *(0800)* |  |  |  |  |  |
| Provolone *(0801)* |  |  |  |  |  |
| Raclette *(0802)* |  |  |  |  |  |
| Raschera *(0803)* |  |  |  |  |  |
| Saint nectaire *(0804)* |  |  |  |  |  |
| Paulin *(0805)* |  |  |  |  |  |
| São Jorge *(0806)* |  |  |  |  |  |
| Scamorza *(0807)* |  |  |  |  |  |
| Toma piemontese *(0808)* |  |  |  |  |  |
| Tomme de savoie *(0809)* |  |  |  |  |  |
| Torta del casar *(0810)* |  |  |  |  |  |
| Vacherin fribourgeois *(0811)* |  |  |  |  |  |
| Västerbotten *(0812)* |  |  |  |  |  |
| Wensleydale *(0813)* |  |  |  |  |  |
| White stilton *(0814)* |  |  |  |  |  |
| Muut puolikovat juustot *(0815)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Kova juusto *(0816)* |  |  |  |  |  |
| Aged graviera *(0817)* |  |  |  |  |  |
| Canestrato pugliese *(0818)* |  |  |  |  |  |
| Castelmagno *(0819)* |  |  |  |  |  |
| Cheddar *(0820)* |  |  |  |  |  |
| Emmental *(0821)* |  |  |  |  |  |
| Evora *(0822)* |  |  |  |  |  |
| Gruyère *(0823)* |  |  |  |  |  |
| Iberico *(0824)* |  |  |  |  |  |
| Idiazabal *(0825)* |  |  |  |  |  |
| Kefalotyri *(0826)* |  |  |  |  |  |
| Leyden *(0827)* |  |  |  |  |  |
| Lincolnshire poacher *(0828)* |  |  |  |  |  |
| Mahon *(0829)* |  |  |  |  |  |
| Majorero *(0830)* |  |  |  |  |  |
| Montasio *(0831)* |  |  |  |  |  |
| Monte veronese *(0832)* |  |  |  |  |  |
| Murcia *(0833)* |  |  |  |  |  |
| Pecorino toscano *(0834)* |  |  |  |  |  |
| Roncal *(0835)* |  |  |  |  |  |
| Samsøe *(0836)* |  |  |  |  |  |
| Schabziger *(0837)* |  |  |  |  |  |
| Muut kovat juustot *(0838)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Erittäin kova juusto *(0839)* |  |  |  |  |  |
| Caciocavallo *(0840)* |  |  |  |  |  |
| Comté *(0841)* |  |  |  |  |  |
| Grana padano *(0842)* |  |  |  |  |  |
| Manchego *(0843)* |  |  |  |  |  |
| Parmigiano reggiano *(0844)* |  |  |  |  |  |
| Pecorino romano *(0845)* |  |  |  |  |  |
| Ragusano *(0846)* |  |  |  |  |  |
| San simon *(0847)* |  |  |  |  |  |
| Sbrinz *(0848)* |  |  |  |  |  |
| Ubriaco *(0849)* |  |  |  |  |  |
| Zamorano *(0850)* |  |  |  |  |  |
| Muut erittäin kovat juustot *(0851)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Söitkö muita juustoja [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0852)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko juusto valmistettu raakamaidosta? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Vuohenjuusto *(0853)*, täsmennä *(0853d)* |  |  |  |  |  |
| Lampaanmaitojuusto *(0854)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Levitettävät juustot (esim. The Laughing Cow) *(0855)* |  |  |  |  |  |
| Juustolevite (esim. Boursin) *(0856)* |  |  |  |  |  |
| Tuorejuusto *(0857)* |  |  |  |  |  |
| Raejuusto *(0858)* |  |  |  |  |  |
| Mascarpone *(0859)* |  |  |  |  |  |
| Mozzarella *(0860)* |  |  |  |  |  |
| Rahka *(0861)* |  |  |  |  |  |
| Juoksutejuusto *(0862)* |  |  |  |  |  |
| Ricotta *(0863)* |  |  |  |  |  |
| Skyr *(0864)* |  |  |  |  |  |
| Urda *(0865)* |  |  |  |  |  |
| Boilie *(0866)* |  |  |  |  |  |
| Burrata *(0867)* |  |  |  |  |  |
| Feta *(0868)* |  |  |  |  |  |
| Halloumi *(0869)* |  |  |  |  |  |
| Muut juustot *(0870)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

# Kananmuna ja munatuotteet (h-47)

## Kanamuna (h-48)

* 1. Söitkö kananmunia [A] ennen sairastumistasi? Ota huomioon myös kananmuna salaatissa tai voileivällä. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0871)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Oliko munat luonnonmukaisesti tuotettu? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? (Esim. keitetty löysäksi tai kovaksi) |
| Munakokkeli *(0872)* |  |  |  |  |  |
| Munakas *(0873)* |  |  |  |  |  |
| Yhdeltä puolelta paistettu kananmuna *(0874)* |  |  |  |  |  |
| Muut paistetut munat *(0875)* |  |  |  |  |  |
| Kovaksi keitetty muna *(0876)* |  |  |  |  |  |
| Löysäksi keitetty muna *(0877)* |  |  |  |  |  |
| Raaka kananmuna *(0878)* |  |  |  |  |  |
| Uppomuna *(0879)* |  |  |  |  |  |
| Munanvalkuainen *(0881)* |  |  |  |  |  |
| Munajauhe *(0882)* |  |  |  |  |  |
| Nestemäinen muna *(0883)* |  |  |  |  |  |
| Viiriäisenmuna *(0884)* |  |  |  |  |  |
| Muut munat *(0885)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

## Munatuotteet (h-49)

* 1. Söitkö jotain seuraavista munaa sisältävistä tuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0886)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan syötävä) | Mikä oli tuotemerkki? |
| Tiramisu *(0887)* |  |  |  |  |
| Suklaamousse *(0888)* |  |  |  |  |
| (Raaka) taikina *(0889)* |  |  |  |  |
| Munatoti *(0890)* |  |  |  |  |
| Pasta carbonara *(0891)* |  |  |  |  |
| Majoneesi *(0892)* |  |  |  |  |
| Bearnaise-/hollandaisekastike *(0893)* |  |  |  |  |
| Remoulade *(0894)* |  |  |  |  |
| Muut (raa’asta) kananmunasta valmistetut tuotteet *(0895)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

# Muut elintarvikkeet (h-50)

## Viljatuotteet (h-51)

* 1. Söitkö jotain seuraavista viljatuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0896)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan syötävä) | Mikä oli tuotemerkki ja maku/koostumus? |
| Aamiaismurot *(0896)* |  |  |  |  |
| Mysli/muropatukka *(0897)* |  |  |  |  |
| Rinkeli/patonki *(0898)* |  |  |  |  |
| Taikina (raaka) *(0899)* |  |  |  |  |
| Piiras/leivonnainen *(0900)* |  |  |  |  |
| Juustokakku *(0901)* |  |  |  |  |
| Quiche *(0902)* |  |  |  |  |
| Pizza *(0903)* |  |  |  |  |
| Kevätkääryle (esim. vietnamilaiset kevätrullat) *(0904)* |  |  |  |  |
| Wrap *(0905)* |  |  |  |  |
| Pannukakku *(0906)* |  |  |  |  |
| Nuudelit *(0907)* |  |  |  |  |
| Riisi *(0908)* |  |  |  |  |
| Kuskus *(0909)* |  |  |  |  |
| Pasta *(0910)* |  |  |  |  |
| Kvinoa *(0433)* |  |  |  |  |
| Muut viljatuotteet *(0911)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

## Suklaa (h-52)

* 1. Söitkö jotain seuraavista suklaatuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0917)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan syötävä) | Mikä oli tuotemerkki ja koostumus/täyte? |
| Suklaapatukka *(0918)* |  |  |  |  |
| Makeispatukka, jossa suklaata *(0919)* |  |  |  |  |
| Suklaapraliini *(0920)* |  |  |  |  |
| Suklaakeksi *(0921)* |  |  |  |  |
| Suklaalevite *(0922)* |  |  |  |  |
| Suklaakastike *(0923)* |  |  |  |  |
| Suklaamousse *(0888)* |  |  |  |  |
| Kaakaojauhe *(0924)* |  |  |  |  |
| Muut suklaatuotteet *(0925)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

## Hunajatuotteet (h-53)

* 1. Söitkö jotain seuraavista hunajatuotteista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0926)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Hunaja *(0927)* |  |  |  |  |
| Propolis *(0928)* |  |  |  |  |
| Kuningatarhyytelö *(0929)* |  |  |  |  |
| Mehiläisen siitepöly *(0930)* |  |  |  |  |
| Muut hunajatuotteet *(0931)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

## Kastikkeet, dippikastikkeet ja salaatinkastikkeet (h-54)

* 1. Söitkö jotain seuraavista kastikkeista tai salaatinkastikkeista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0932)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä söit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. kotitekoinen, sellaisenaan syötävä) | Mikä oli tuotemerkki? |
| Majoneesi *(0892)* |  |  |  |  |
| Ketsuppi *(0934)* |  |  |  |  |
| Sinappi *(0935)* |  |  |  |  |
| Chilikastike *(0936)* |  |  |  |  |
| Salsakastike *(0937)* |  |  |  |  |
| Satay-/maapähkinäkastike *(0938)* |  |  |  |  |
| Bearnaise-/hollandaisekastike *(0893)* |  |  |  |  |
| Tapenade *(0939)* |  |  |  |  |
| Pesto *(0940)* |  |  |  |  |
| Guacamole *(0941)* |  |  |  |  |
| Marinadit *(0942)* |  |  |  |  |
| Salaatinkastikkeet *(0943)* |  |  |  |  |
| Muut kastikkeet, dippikastikkeet tai salaatinkastikkeet *(0944)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

## Vitamiinit ja ravintolisät (h-55)

* 1. Käytitkö vitamiineja tai muita ravintolisiä [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0945)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mikä oli tuotemerkki ja koostumus? |
| Vitamiinit *(0946)* |  |  |  |  |
| Kivennäisaineet *(0947)* |  |  |  |  |
| Proteiini-/aminohappolisät *(0948)* |  |  |  |  |
| Proteiini-/urheilu-/palautusjuoma *(0949)* |  |  |  |  |
| Prebiootit/probiootit *(0950)* |  |  |  |  |
| Painonhallintalääkkeet *(0951)* |  |  |  |  |
| Muut ravintolisät*(0952)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

# Lapsille tarkoitetut elintarvikkeet (h-56)

**Haastattelija: Vauvoilla ja taaperoilla on omia elintarvikkeita, joten käyn seuraavaksi läpi joitakin lapsille tarkoitettuja sellaisenaan syötäviä elintarvikkeita.**

**Itse täytettävä: Vauvoilla ja taaperoilla on omia elintarvikkeita, joten ilmoita seuraavaksi ne lapsille tarkoitetut sellaisenaan syötävät elintarvikkeet, joita lapsesi on syönyt tai juonut.**

* 1. Mitä lapsesi söi ja joi [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0953)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? (Esim. jauhe, neste) | Mikä oli tuotemerkki ja maku/koostumus? | Miten elintarvike oli valmistettu tai miten se syötiin? |
| Maito (rintaruokinta) *(0954)* |  | Ei sovellu | Ei sovellu | Ei sovellu | Ei sovellu |
| Äidinmaidonkorvike *(0957)* |  |  |  |  |  |
| Vieroitusvalmiste *(0960)* |  |  |  |  |  |
| Sellaisenaan syötävä ateria *(0964)* |  |  |  |  |  |
| Hedelmäsose |  |  |  |  |  |
| Pikkuleivät, korput, keksit *(0968)* |  |  |  |  |  |
| Hedelmä- tai vihannesmehu *(0969)* |  |  |  |  |  |
| Muut elintarvikkeet *(0973)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

Jos lapsesi juo tuttipullosta:

* 1. Minkälaista vettä käytetään? *(0974)*

 *(0974 1)* Pullovesi, ilmoita tuotemerkki\_\_\_

 *(0974 2)* Keitetty vesijohtovesi (kiehunut)

 *(0974 3)* Vesijohtovesi (ei keitetty)

* 1. Miten paljon aikaa keskimäärin kuluu tuttipullon täytön ja käytön välillä? *(0975)*  \_\_ tuntia
  2. Miten täytettyä tuttipulloa säilytetään? *(0976)*

 *(0976 1)* Huoneenlämmössä

 *(0976 2)* Jääkaapissa

 *(0976 3)* Muu, täsmennä *\_\_\_*

* 1. Miten tuttipullo lämmitetään ennen käyttöä? *(0977)*

 *(0977 1)* Mikroaaltouunissa

 *(0977 2)* Tuttipullonlämmittimessä

 *(0977 3)* Muu, täsmennä\_\_\_

* 1. Miten tuttipullo puhdistetaan/desinfioidaan? *(0978)*

 *(0978 1)* Pesuaine

 *(0978 2)* Astianpesukone

 *(0978 3)* Keittäminen

 *(0978 4)* Muu, täsmennä\_\_\_

# Vesi ja vesipohjaiset juomat (h-57)

**Haastattelija ja itse täytettävä: Seuraavat kysymykset käsittelevät veden juomista/käyttöä ja kosketusta veteen.**

## Vesipohjaiset juomat (h-58)

* 1. Joitko jotain seuraavista vesistä ja vesipohjaisista juomista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0979)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) | Miten elintarvike oli pakattu tai pantu esille? | Mikä oli tuotemerkki? |
| Pullovesi (hiilihapoton) *(0980)* |  |  |  |  |
| Pullovesi (kivennäisvesi) *(0981)* |  |  |  |  |
| Maustettu pullovesi *(0982)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

* 1. Minkä tyyppistä vettä kotitaloudessasi käytetään? *(0983)*

 *(0983 1)* Kunnallinen/julkinen/vesijohtovesi

 *(0983 2)* Yhteinen vesijärjestelmä

 *(0983 3)* Yksityinen kaivo

 *(0983 4)* Muu vedenjakelu, täsmennä\_\_\_

* 1. Onko juomavesi käsitelty (esim. kloori- tai UV-desinfiointi)? *(0984)*

 Kyllä, vesi käsitellään \_\_\_ *(0984a)*

 Ei

 En tiedä / en muista

* 1. Joitko jotain seuraavista vesistä ja vesipohjaisista juomista [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0985)*

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä joit tai mistä ostit elintarvikkeen? (Myymälän/paikan nimi ja sijainti) |
| Vesijohtovesi *(0986)* |  |  |
| Yhteisestä vesijärjestelmästä saatava vesi *(0987)* |  |  |
| Kaivosta saatava vesi *(0988)* |  |  |
| Muista lähteistä saatava vesi *(0989)* |  |  |
| Juoma, jossa jääpaloja *(0990)* |  |  |
| Tuore yrttitee (esim. minttu) *(0314)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |
| Yrttitee (pussitee/teelehdet) *(0315)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |
| Muut juomat *(0991)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |

* 1. Montako lasillista vesijohtovettä juot keskimäärin päivässä? Ota huomioon myös vesijohtovedestä valmistetut juomat, kuten laimennettu mehu ja äidinmaidonkorvike. Älä kuitenkaan ota huomioon kuumennettuja juomia, kuten kahvia ja teetä. *(0992)*

 *(0992 1)* Alle yksi lasillinen päivässä

 *(0992 2)* Yksi lasillinen päivässä

 *(0992 3)* 2–5 lasillista päivässä

 *(0992 4)* Yli viisi lasillista päivässä

 *(0992 9)* En tiedä / en muista

* 1. Havaitsitko jotain epätavallista vesijohtovedessä [A] ennen sairastumistasi? Esim. epätavalliset muutokset hajussa, värissä, maussa tai sameudessa. *(0992)*

 Kyllä

 Ei

 En tiedä / en muista

Jos kyllä, mikä vesijohtovedessä oli epätavallista? *(0992a)*

## Kosketus veteen (h-59)

* 1. Kävitkö uimassa [A] ennen sairastumistasi? *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (0993)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Missä uit? | Milloin? | Nielitkö vahingossa vettä? |
| Järvi/lampi *(0994)* |  |  |  |  |
| Joki *(0995)* |  |  |  |  |
| Puro *(0996)* |  |  |  |  |
| Meri *(0997)* |  |  |  |  |
| Uima-allas *(0998)* |  |  |  |  |
| Kuumavesiallas/poreallas *(0999)* |  |  |  |  |
| Muu kosketus veteen *(1000)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

# Kosketus eläimiin (h-60)

**Haastattelija: Eläimet voivat joskus olla tartunnanlähde. Tämän mahdollisuuden selvittämiseksi kysyn haastattelun lopuksi joitakin kysymyksiä kosketuksesta eläimiin.**

**Itse täytettävä: Eläimet voivat joskus olla tartunnanlähde. Tämän mahdollisuuden selvittämiseksi tiedustelemme kosketuksesta eläimiin.**

* 1. Olitko tekemisissä seuraavien pieneläinten kanssa [A] ennen sairastumistasi? Kysymys koskee eläimen ruokintaa tai koskettamista. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (1014)*

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Oliko kyseessä oma eläimesi? | Missä? |
| Koira *(1015)* |  |  |  |
| Kissa *(1016)* |  |  |  |
| Hamsteri *(1017)* |  |  |  |
| Hiiri *(1018)* |  |  |  |
| Rotta *(1019)* |  |  |  |
| Marsu *(1020)* |  |  |  |
| Kani *(1021)* |  |  |  |
| Muu lemmikkijyrsijä *(1022)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |
| Lintu *(1023)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |
| Kilpikonna *(1024)* |  |  |  |
| Käärme *(1025)* |  |  |  |
| Muu matelija *(1026)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |
| Sammakkoeläin *(1027)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |
| Muu lemmikkieläin *(1028)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |

* 1. Tiedätkö, oliko lemmikki-/seuraeläimellä ripulia tai oksentamista tänä ajanjaksona? *(1029)*

 Kyllä *(1029a)*

 Ei *(1029b)*

18.2.1 Jos kyllä, mikä eläin (tai eläimet) oli kyseessä? *(1029a)*

* 1. Olitko tekemisissä seuraavien kotieläinten kanssa [A] ennen sairastumistasi? Kysymys koskee eläimen ruokintaa tai koskettamista. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (1030)*

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Oliko kyseessä oma eläimesi? | Missä? | Milloin? | Oliko kyseessä oma eläimesi? |
| Lehmä/vasikka *(1031)* |  |  |  |  |  |
| Sika *(1032)* |  |  |  |  |  |
| Lammas *(1033)* |  |  |  |  |  |
| Hevonen/poni *(1034)* |  |  |  |  |  |
| Aasi *(1035)* |  |  |  |  |  |
| Vuohi *(1036)* |  |  |  |  |  |
| Kana *(1037)* |  |  |  |  |  |
| Hanhi *(1038)* |  |  |  |  |  |
| Kalkkuna *(1039)* |  |  |  |  |  |
| Muu siipikarja *(1040)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |
| Muu kotieläin *(1041)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |  |

* 1. Olitko tekemisissä seuraavien muiden eläinten kanssa [A] ennen sairastumistasi? Kysymys koskee eläimen ruokintaa tai koskettamista. *(Kyllä (K) / ei (E) / ei tiedossa (?)) (1042)*

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | K/E/? | Ruokitko tai kosketitko eläintä? | Missä? | Milloin? |
| Eläintarhan häkkieläimet *(1043)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |
| Luonnonvaraiset linnut (esim. lintujen ruokintapaikalla) *(104)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |
| Lepakko *(1045)* |  |  |  |  |
| Villisika *(1046)* |  |  |  |  |
| Peura *(1047)* |  |  |  |  |
| Hirvi |  |  |  |  |
| Kettu *(1048)* |  |  |  |  |
| Rotta *(1049)* |  |  |  |  |
| Hiiri *(1050)* |  |  |  |  |
| Kani *(1051)* |  |  |  |  |
| Jänis *(1052)* |  |  |  |  |
| Siili *(1053)* |  |  |  |  |
| Muu *(1054d)*, täsmennä\_\_\_ |  |  |  |  |

* 1. Käsittelitkö eläinten ruokaa [A] ennen sairastumistasi? *(1055)*

 Kyllä, eläinten kuivaruoka *(1056)*, täsmennä *(1056a)*

 Kyllä, eläinten märkäruoka (esim. säilyke) *(1057)*, täsmennä *(1057a)*

 Kyllä, koiran/kissan raakaruoka (liha), ravinnoksi tarkoitetut hiiret *(1058)*, täsmennä *(1058a)*

 Kyllä, eläinten makupalat (esim. keksi, kuivattu liha, luu) *(1059)*, täsmennä *(1059a)*

 Kyllä, linnunsiemenet, heinä, pähkinät jne. *(1060)*, täsmennä *(1060a)*

 Kyllä, muu eläinten ruoka *(1061)*, täsmennä *(1061a)*

 Ei *(1055 0)*

 En tiedä *(1055 9)*

* 1. Olitko tekemisissä eläinten ulosteen, lannan, kompostin tai lannoitteen kanssa [A] ennen sairastumistasi? *(1062)*

 Kyllä, uloste *(1063)*, täsmennä *(1063a)*

 Kyllä, lanta *(1064)*, täsmennä *(1064a)*

 Kyllä, komposti *(1065)*, täsmennä *(1065a)*

 Kyllä, lannoite *(1066)*, täsmennä *(1066a)*

 Ei *(1062 0)*

 En tiedä *(1062 9)*

* 1. Asutko lähellä maatilaa tai peltoa/puistoa/metsää? *(1067)*

 Kyllä, maatilan lähellä tai maatilalla (maanviljely) *(1068)*

 Kyllä, maatilan lähellä tai maatilalla (karja) *(1069)*

 Kyllä, laitumen/niityn/pellon lähellä *(1070)*

 Kyllä, puiston lähellä *(1071)*

 Kyllä, metsän lähellä *(1072)*

 Ei *(1067 0)*

 En tiedä *(1067 9)*

* 1. Osallistuitko johonkin metsästystoimintaan [A] ennen sairastumistasi? *(1068)*

 Kyllä *(1068a)*, täsmennä

 Ei *(1068b)*

# Ruokapäiväkirja (h-61)

**Haastattelija: Olemme nyt käyneet läpi kaikki elintarvikkeet, joita haastattelussa oli tarkoitus käsitellä. Lisäksi pyytäisimme sinua kuvailemaan, mitä söit ja joit kolmen päivän aikana ennen sairastumistasi. Tarkoituksena on yksilöidä mahdolliset elintarvikkeet, jotka puuttuvat kyselylomakkeesta. Toisinaan on vaikea muistaa yksityiskohtia, joten voit myös kuvailla, mitä tavallisesti syöt tai juot kyseisinä viikonpäivinä.**

**Itse täytettävä: Olet nyt käynyt läpi kaikki elintarvikkeet, joita selvityksessä käsitellään. Lisäksi pyytäisimme sinua kuvailemaan, mitä söit ja joit kolmen päivän aikana ennen sairastumistasi. Tarkoituksena on yksilöidä mahdolliset elintarvikkeet, jotka puuttuvat kyselylomakkeesta. Toisinaan on vaikea muistaa yksityiskohtia, joten voit myös kuvailla, mitä tavallisesti syöt tai juot kyseisinä viikonpäivinä.**

* 1. Mitä söit kolmen päivän aikana ennen sairastumistasi? *(1073)*
     1. Ensimmäisiä oireita edeltävä päivä: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (1074)*

Aamiainen (myös juomat) *(1075)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) aamiaisen ja lounaan välillä *(1076)*:

Lounas (myös juomat) *(1077)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) lounaan ja päivällisen välillä *(1078)*:

Päivällinen (myös juomat) *(1079)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) päivällisen jälkeen *(1080)*:

* + 1. Kaksi päivää ennen ensimmäisiä oireita: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (1081)*

Aamiainen (myös juomat) *(1082)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) aamiaisen ja lounaan välillä *(1083)*:

Lounas (myös juomat) *(1084)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) lounaan ja päivällisen välillä *(1085)*:

Päivällinen (myös juomat) *(1086)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) päivällisen jälkeen *(1087)*:

* + 1. Kolme päivää ennen ensimmäisiä oireita: \_\_ / \_\_ / \_\_ *(pp/kk/vvvv) (1088)*

Aamiainen (myös juomat) *(1089)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) aamiaisen ja lounaan välillä *(1090)*:

Lounas (myös juomat) *(1091)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) lounaan ja päivällisen välillä *(1092)*:

Päivällinen (myös juomat) *(1093)*:

Välipalat/makupalat (myös juomat) päivällisen jälkeen *(1094)*:

# Loppukysymykset (h-62)

**Haastattelija: Nyt olemme saaneet haastattelun päätökseen.**

**Itse täytettävä: Nyt olet täyttänyt kyselylomakkeen.**

* 1. Söitkö joitakin muita elintarvikkeita, joista ei kysytty tai joiden nimeä et tiedä? *(1095)*

* 1. Voimmeko ottaa sinuun uudelleen yhteyttä, jos ilmenee lisäkysymyksiä? *(1096)*

 Ei

 Kyllä, yhteystiedot (jos puhelinnumero muuttunut): *(1096a)*

* 1. Haluaisitko kertoa jotain lisätietoa? *(1097)*

**Haastattelija: Haluan kiittää selvitysryhmän puolesta siitä, että käytit aikaasi kyselyyn vastaamiseen.**

**Olisiko sinulla jotain kysyttävää?**

**Itse täytettävä: Kiitos selvitysryhmän puolesta siitä, että käytit aikaasi kyselyyn vastaamiseen. Jos sinulla on kysymyksiä selvityksestä, ota yhteyttä [.....].**